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Aktuelne ocene medijske situacije u Srbiji  

 

Lider Liberalno-demokratske partije, Čedomir Jovanović, izjavio je da svi mediji imaju pravo na nezavisnost i 

sigurnost koja proizilazi iz spremnosti da posluju u skladu sa zakonima. Jovanović je dodao da njegovoj stranci smeta 

ambicija pojedinaca u drţavi da na zaštićenim funkcijama uspostave medijsku kontrolu nad svim štampanim 

medijima, ravnu onoj koja je uspostavljena nad elektronskim.  

(Tanjug, Press, Politika, Večernje Novosti, Danas, 24.12.2011) 

 

Medijima u Srbiji je potrebna neka vrsta mentalne tranzicije, rekla je Jelena Trivan, predsednica skupštinskog Odbora 

za kulturu i informisanje. Ona je na predstavljanju novog broja časopisa „Izazovi evropskih integracija“ Sluţbenog 

glasnika koji je posvećen medijima, dodala i da drţava hitno treba da krene u regulisanje oblasti vlasništva u 

medijima i nedozvoljene koncentracije, kao i da se hitno povuče iz vlasništva u medijima. „Nije prirodno da drţava 

poseduje 137 medija, jer to predstavlja i nerazumno rasipanje novca. Drţava mora da izaĎe iz vlasništva medija i 

rokovi koji su za to predviĎeni Medijskom strategijom su racionalni“, rekla je Trivan.  

(Danas, UNS, NUNS, 29.12.2011) 

 

Država i mediji 

 

Skupština Srbije usvojila je Zakon o kinematografiji, kojim je utvrĎeno da stručne poslove u oblasti kinematografije 

obavlja Filmski centar Srbije, koji će sprovoditi konkurse za sufinansiranje filmova. UtvrĎeno je da se sredstva za 

podsticanje domaće kinematografije obezbeĎuju iz budţeta, zatim 1,5 odsto od ostvarene mesečne pretplate za 

Radio-televiziju Srbije, 20 odsto sredstava koja naplaćuje Republička radiodifuzna agencija i 10 odsto sredstava koja 

naplaćuje Republička agencija za elektronske komunikacije (RATEL). ANEM, NUNS i UNS usprotivili su se usvajanju 

predloţenog zakona o kinematografiji. Oni su ranije pozvali Skupštinu Srbije da ne usvoji taj vladin predlog zakona 

jer, kako su naveli, predviĎa značajna zahvatanja u sredstva koja regulatorna tela naplaćuju od radio i TV emitera i 

telekomunikacionih operatora.  

(RTV, B92, NUNS, 26.12.2011, Dnevnik, UNS, Pregled, 27.12.2011) 

 

Branislava Dţunov, kolumnista lista Politika piše: Muka, gde naći novac za srpsku kinematografiju i, u osnovi, 

pogrešan pristup - oteti od drugog ne bi li se tako spasla sopstvena koţa. Prevedeno na našu kulturološku situaciju, 

znači dati pare na snimanje besmislenih, morbidnih filmova na račun nepostojećeg programa za decu na televiziji.  

(Blic, 25.12.2011) 

 

Gordana Šuša, član Saveta RRA, u autorskom tekstu piše: Lakše je bilo rušiti evropski Zakon o radiodifuziji, koji već 

liči na bušni švajcarski sir posle pet izmena i usvojena dva zakona koji su u direktnoj suprotnosti sa njim (Zakon o 

lokalnoj samoupravi i Zakon o nacionalnim savetima), nego se zameriti zainteresovanim lobijima, kojima je potreban 

novac za snimanje filmova. Eto, sada je sva prilika da će biti usvojen i treći i RRA se dovodi u situaciju da - šta god 

da radi - krši neki od zakona.  

(Blic, 24.12.2011) 

 

Iz javnih servisa 

 

Fudbalski savez Srbije (FSS) produţio je saradnju sa Medijskim javnim servisom Srbije, tako da će utakmice 

reprezentativnih selekcija i ubuduće biti prenošene na kanalima RTS-a. Na svečanosti u zgradi RTS ugovor o 

saradnji potpisali su predsednik FSS Tomislav Karadţić i generalni direktor RTS Aleksandar Tijanić.  

(Alo!, Blic, 27.12.2011) 

 

Udruţenje knjiţevnika Srbije uputilo je otvoreno pismo javnosti, povodom odluke redakcije Kulturno-obrazovnog 

programa RTS-a da odbije realizaciju TV filma o povratku Miloša Crnjanskog iz emigracije u Beograd. Prema rečima 



Miodraga Zupanca, urednika Kulturno-obrazovnog programa RTS-a, projekat se nije uklapao u programsku politiku 

javnog servisa.  

(Blic, 24.12.2011) 

 

Pretnje, napadi i procesi novinarima, medijska suđenja  

 

Apelacioni sud u Beogradu doneo je presudu prema kojoj su NUNS i UNS zajednički vlasnici zgrade u Resavskoj 

ulici u Beogradu. Time je, kako je saopšteno iz Apelacionog suda, pravosnaţno završen postupak po tuţbi NUNS-a 

protiv UNS-a zbog vlasništva nad zgradom u Resavskoj. UNS je prema toj presudi duţan da prizna zajedničko 

vlasništvo nad zgradom kao i pravo NUNS-a da se upiše u zemljišne knjige.  

(Beta, Tanjug, Press, Politika, UNS, Blic, NDNV, RTV, NUNS, 23.12.2011) 

 

Ţeljko Mitrović, vlasnik Televizije Pink, saslušan je u Prvom osnovnom sudu po tuţbi koju je protiv njega podneo 

njegov pašenog, Ţeljko Krmpotić, bivši fudbaler Crvene zvezde. U centru medijske paţnje ranije su bile Mitrovićeve 

navodne tvrdnje da ga je neko od rodbine ili najuţeg kruga prijatelja trovao, zbog čega je oboleo od teškog oblika 

anemije. Mitrović je navodno tada u policiji kao glavne osumnjičene označio Krmpotića i njegovu ţenu Lolu Krmpotić. 

Njih dvoje su zbog toga presavili tabak i tuţili Mitrovića. (Alo!, 24.12.2011)  

Odgovarajući na prituţbu predstavnika zrenjaninskih medija, koji su se ţalili na odnos Višeg javnog tuţioca (VJT), 

Borislava Miglinskog, prema novinarima i javnosti, Vršilac funkcije apelacionog javnog tuţioca u Novom Sadu, ĐorĎe 

Ostojić, naveo je da je VJT pruţalo one informacije i u onoj meri „koliko je to neophodno i moguće a da se ne ugroze 

interesi voĎenja krivičnih postupaka i interesi učesnika u njima“. Zrenjaninski novinari dopisom su se obratili 

republičkom javnom tuţiocu, Zagorki Dolovac, i vršiocu funkcije AJT Ostojiću, ţaleći se da od dolaska Miglinskog 

2009. na funkciju VJT u gradu na Begeju nisu uspeli da uspostave kontakt sa njim. Novinari se, meĎutim, ne predaju i 

najavljuju prituţbe Drţavom veću tuţilaca i Ministrstvu pravde, zahtevajući da im se omogući da normalno obavljaju 

svoj posao.  

(Večernje Novosti - Vojvodina, NUNS, 27.12.2011) 

 

RRA je zabranila emitovanje RTV Duga sat iz Novog Sada u kablovskim sistemima. Razlog je pritisak Samostalnog 

sindikata policije zbog javnih kritika štrajka policijskih sindikata - tvrdi Dušan Morača, direktor i glavni i odgovorni 

urednik RTV Duga. U Sindikatu srpske policije kaţu da nemaju ništa protiv TV Duga, ali da ne mogu da dozvole da 

se širi govor mrţnje u javnosti protiv pripadnika MUP-a. U RRA listu Pravda nisu mogli dati komentar o zabrani 

emitovanja, već su traţili da se pitanja postave putem mejla.  

(Pravda, UNS, NUNS, 29.12.2011) 

 

Medijska strategija 

 

Postoji opasnost da drţava nema nameru da odrţi obećanja kojima se obavezala usvajanjem Medijske strategije ove 

godine, ocenili su predstavnici novinarskih i medijskih udruţenja na konferenciji „Godina za nama - iskorišćena ili 

propuštena prilika za medijski sektor“. Predstavnik Asocijacije medija, Zoran Sekulić, rekao je da je medijska 

strategija, kako se čini, usvojena samo zbog dobijanja pozitivnog mišljenja Evropske komisije o napretku Srbije u 

procesu evrointegracija, a da sada „postoji realna opasnost da će drţava zanemariti obaveze propisane ovom 

strategijom usled gubitka evroentuzijazma i fokusiranja na izbornu kampanju“. Prema njegovim rečima, drţava je već 

u predlogu budţeta za narednu godinu prekršila obećanja time što je predvidela direktno budţetsko finansiranje za 

četiri medija u Srbiji, iako je strategijom „dozvoljeno“ jedino projektno finansiranje javnih glasila.  

(Danas, NUNS, 22.12.2011) 

 

Drţava nema nameru da prekine finansiranje medija ni 2012. godine, pa će poreski obveznici Srbije za medije 

dnevno izdvajati milion dinara ili 10.000 evra, a najveći deo će dobijati Tanjug, istakli su čelnici novinarskih i medijskih 

udruţenja. „Time je pogaţena medijska strategija, usvojena u septembru na telefonskoj sednici Vlade, jer je 

strategijom predviĎeno povlačenje drţave iz medija i prelazak na projektno finansiranje“, rekao je predsednik NUNS-

a, Vukašin Obradović. Budţetom za 2012. predviĎeno je izdvajanje 368 miliona dinara za agenciju Tanjug, 

Panoramu, Jugoslovenski pregled i MeĎunarodni radio Srbija.  

(Beta, Pregled, Pravda, NUNS, UNS, Večernje Novosti, 22.12.2011) 



 

Gordana Šuša, u autorskom komentaru u Blicu piše: Na Medijskoj strategiji se radilo dve godine. Na prvom 

operativnom zadatku, ovogodišnjem budţetu, sve dogovoreno palo je u vodu. Drţavna, odnosno budţetska, pomoć 

medijima za narednu godinu, umesto da bude vidljiva, na osnovu podnetih, društveno korisnih projekata, otići će opet 

utabanim stazama, drţavnim firmama iz kojih je, drţava (ha, ha) obećala da će izaći i tako, umesto da smanji 

diskriminaciju meĎu medijima, samo je povećala.  

(Blic, 24.12.2011) 

 

Manjinski mediji 

 

Direktor RTV Panon, Ištvan Bodţoni, rekao je da je programska struktura u ovoj televiziji praktično iz osnova 

promenjena, ali da će mnogobrojne promene biti uvoĎene postepeno. On je dodao i da će lokalne i regionalne 

informacije i nadalje činiti okosnicu u programu televizije, ali da bi ona ţelela da iskorači i prema pokrajinskim i 

republičkim pitanjima, kao i informisanju o najznačajnijim zbivanjima u MaĎarskoj, pa i u svetu. „Neskrivena ambicija 

TV Panon je da se razvije u vojvoĎansku maĎarsku televiziju. Ţeleli bismo da postanemo takva televizija koju će rado 

gledati svaki vojvoĎanski MaĎar“, izjavio je Bodţoni.  

(MaĎar so, NDNV, 02.01.2012) 

  



 

Profesionalni standardi 

 

Blic je objavio listu 50 najmoćnijih ljudi u medijima Srbije.  

(Blic, UNS, NUNS, 26.12.2011) 

 

Komisija za ţalbe Saveta za štampu odlučila je da listovi Blic, Politika i Večernje novosti nisu prekršili odredbe 

Kodeksa novinara Srbije u izveštavanju o smeni direktora KBC „Beţanijska kosa“. Odluka nije doneta jednoglasno. 

Od početka rada Komisije, sredinom septembra, pet ţalbi je rešeno, od čega je samo u jednoj konstatovana povreda 

Kodeksa.U nadleţnosti Saveta za štampu je 66 štampanih medija, što predstavlja 85% štampanog tiraţa svih novina 

u Srbiji.  

(UNS, NDNV, 29.12.2011) 

 

Ocene, nagrade, kursevi i takmičenja 

 

Kompanija „Ringier Axel Springer” u okviru koje izlaze Blic, Alo, 24 sata, NIN, Blic ţena, Puls, kao i brojna onlajn 

izdanja nagraĎena je od Privredne komore Srbije za stručno izveštavanje o radu privrede i PKS.  

(Blic, UNS, 22.12.2011) 

 

Na svečanoj večeri povodom Izbora sportiste godine, Ljubici Stojanović, novinarki Juţnih vesti, i Bratislavu Toniću sa 

televizije Belami, uručene su nagrade za najbolje sportske novinare grada Niša.  

(Juţne vesti, 22.12.2011) 

 

Udruţenje sportskih novinara Srbije (USNS) proglasio je najbolje u 2011. godini u osam kategorija. Novinar godine je 

Predrag Milinković sa RTS-a, nagrada za ţivotno delo otišla je u ruke bivšeg novinara Sportskog ţurnala, Danila 

Šotre, dok je specijalno priznanje „ekskluziva godine“ posthumno dodeljena preminulom novinaru Ţurnala, 

Aleksandru Bobiću. Najbolji fotoreporter je Nenad Negovanović, takoĎe iz Ţurnala. Udruţenje je ove godine 

ustanovilo priznanje za dame sportske novinare, a prva dobitnica je Rada Nikolić iz Sporta.  

(UNS, 23. 12. 2011, Press, 25.12.2011, UNS, 28.12. 2011) 

 

Dugogodišnja novinarka Politike, Branka Otašević, i urednik fotografije u nedeljniku NIN, Branko Belić, dobitnici su 

nagrade UNS-a za ţivotno delo. Nagrada za ureĎivanje „Dimitrije Davidović” pripala je veb-sajtu Njuz.net, a dobitnik 

priznanja „Bogdan Tirnanić” za najbolji komentar je kolumnista dnevnih listova Danas i Politika, Cvijetin Milivojević. 

Laureat nagrade „Ţika M. Jovanović” je publicista Budimir Potočan. Priznanje Laza Kostić, u kategoriji reportaţa, 

uručeno je novinaru RTV Vojvodina za emisiju „Petkazanje” Bori Otiću, a za vest i izveštaj dopisniku RTS-a iz 

Kraljeva, Kosti Gariću. Nagrada u kategoriji fotografije i televizijskog snimka pripala je snimateljima dopisništva RTS-

a iz Kraljeva, Nenadu Dimitrijeviću i Zoranu Sariću. Zlatnu povelju UNS-a za doprinos razvoju novinarske organizacije 

dobio je televizijski novinar Ivica Milosavljević.  

(Dnevnik, Politika, Pregled, 23.12.2011, Politika, 24.12.2011) 

 

Ovogodišnji dobitnici tradicionalne Povelje za graĎansku hrabrost Dragoljub Stošić su: Ljubomir Ţivkov, novinar 

Vremena, Vladimir Radomirović, urednik sajta Pištaljka i profesor dr Dragana Jovanović. Osvrti i komentari Ljubomira 

Ţivkova postali su mera hrabrosti, britkosti i istine začinjene finom dozom humora, kaţe se u obrazloţenju ţirija.  

(E-novine, NUNS, 26.12.2011) 

 

Predsednik Ustavnog suda Srbije, Dragiša Slijepčević, i njegova zamenica, sudija Marija Draškić, juče su u 

Ustavnom sudu priredili koktel za predstavnike medija koji prate rad „čuvara Ustava”. Slijepčević je zahvalio 

novinarima Tanjuga, RTS-a, Večernjih novosti, Blica, Politike i NIN-a što su uspeli da graĎanima pribliţe rad 

Ustavnog suda i najavio da će sednice uskoro moći da prate preko Interneta.  

(Politika, 24.12.2011) 

 

Ljubica Gojgić najbolji novinar u 2011, B92 najbolja tv i radio stanica, Olja Bećković tv lice godine - ocena je novinara 

http://www.blic.rs/Vesti/Drustvo/228707/Pedeset-najmocnijih-u-medijima


koji su učestvovali u anketi magazina Status. Za najbolje televizijske emisije novinari u Srbiji su proglasili dve emisije 

B92 „IzmeĎu dve vatre” i „Utisak nedelje“. U jubilarnoj desetoj po redu anketi beogradskog magazina Status 

učestvovali su novinara iz više od 40 redakcija. Ocenili su da su Blic i Vreme najbolje novine, kao i da Blic ima najbolji 

medijski sajt. Ovu godinu u novinarstvu su, prema mišljenju kolega, pozitivno obeleţile ţene. Najbolje tekstove u ovoj 

godini pisao je kolumnista Danasa, Dragoljub Petrović, drugo mesto pripalo je Milošu Vasiću (Vreme), a treće Petru 

Lukoviću (E-novine). Prema ocenama kolega bruka za profesiju je Dragan J. Vučićević (kolumnista Press-a), a slede 

ga Manojlo Manjo Vukotić (Večernje novosti) i Ţika Nikolić (RTS). Na drugoj strani „medalje”, najgore dnevne novine 

su Alo, Kurir i Pravda, a periodične Skandal, Svet i Pečat.  

(b92.net, UNS, NUNS, 27.12.2011, Danas, NUNS, 28.12.2011) 

 

U svečanom delu 96. redovne Skupštine srpske knjiţevne zadruge, u Maloj sali Zaduţbine Ilije M. Kolarca, uručena 

je Nagrada SKZ za ţivotno delo Zoranu Radisavljeviću, novinaru Kulturne rubrike Politike, pesniku i publicisti.  

(Politika, UNS, 28.12.2011) 

 

Najuspešniji novinar u Novom Sadu je Bora Otić sa RTV po mišljenju svojih sugraĎana, a prema istraţivanjima 

javnog mnjenja Agencije Skan.  

(RTV, NUNS, 28.12.2011) 

 

Na novogodišnjem prijemu za predstavnike medija u Gradskoj kući gradonačelnik Novog Sada, Igor Pavličić, uručio 

je Godišnju nagradu za najboljeg mladog novinara u Novom Sadu za 2011. Dejanu Stojičiću novinaru Radia 021, kao 

i poklon pohvaljenom mladom novinaru radia Novi Sad, Norbertu Šinkoviću. Tom prilikom gradonačelnik se zahvalio 

predstavnicima medija što prate rad gradske vlasti i izveštavaju javnost o vaţnim projektima.  

(NDNV, 30.12.2011) 

 

Milica Petković, kao novinar i publicista, dala jer nemerljiv doprinos proučavanju kulture pirotskog kraja, a svojim 

novinarskim radom ostavila je neizbrisiv trag u kulturi Pirota. Na svečanoj akademiji dodeljena joj je titula zasluţni 

graĎanin Pirota.  

(Juţne vesti, 29.12.2011) 

 

Novinarka Pressa, Natalija Sekulić, dobitnik je nagrade Kluba privrednih novinara Zlatno pero. Ovo priznanje 

tradicionalno se dodeljuje svake godine, a Nataliji Sekulić je pripalo za istraţivačko novinarstvo.  

(Tanjug, Press, UNS, 30. 12. 2011) 

 

Mirjana Pantić iz nedeljnika Novi magazin nagraĎena je za najbolji novinski izveštaj o EU integracijama. U kategoriji 

„najbolji televizijski izveštaj" nagradu su podelili novinari Miroslav Nackov iz RTV Caribrod i Bojan Brkić sa RTS-a. 

Gordana Lazarević iz novinske agencije Beta nagraĎena je za najbolji prilog o projektu realizovanom u Srbiji, koji je 

finansirala EU. Ines Meštrović, sa beogradske televizije Studio B, dobila je nagradu u kategoriji „najbolji prilog u 

lokalnom mediju". U kategoriji najbolji prilog u oblasti malih i srednjih preduzeća nagraĎena je Aleksandra Krstić iz 

Produkcijske grupa „Mreţa". Vladimir Novaković sa Internet portala B92, nagraĎen je za najbolji interaktivni medijski 

sadrţaj, dok je nagradu za najbolji studentski novinarski rad dobila Danica Čigoja, sa FMK radija. Nagrada za 

dobitnike konkursa je studijsko putovanje u Brisel. Nagrade tradicionalno dodeljuju Kancelarija za evropske 

integracije Vlade Srbije, Delegacija Evropske unije u Srbiji i Erste Banka.  

(Radio Boom 93, 29.12.2011) 

 

Medijski transferi 

 

Bojana Lekić više nije glavni i odgovorni urednik Avale - poslednjeg dana 2011. istekao joj je ugovor o radu sa tom 

televizijom. Bojana Lekić za Press kaţe da će odluku o eventualnom daljem uredničkom angaţmanu na Avali doneti 

za nekoliko dana, posle neophodnog odmora. „Svesna sam da mediji mogu da budu pokretač promena i nisam 

osoba koja lako diţe ruke, ali ima sve manje nade da će biti bolje“, istakla je Lekićeva.  

(Press, UNS, 04.01.2012) 

 



In Memoriam 

 

Penzionisana novinarka Tanjuga i dugogodišnja članica UNS-a, Roksanda Grčić Sparavalo, preminula je 24. 

decembra u Beogradu. Novinarstvom je počela da se bavi 1947. godine u listu Slobodna Vojvodina (današnji 

Dnevnik) a radila je i u listovima Borba i Prislušna sluţba. Od 1960. godine u Tanjugu je bila deţurni urednik u 

unutrašnjopolitičkoj rubrici.  

(UNS, 26.12.2011) 

 

U Beogradu je 23. decembra, preminuo Strahinja Avramović koji je bio član UNS-a 43 godine. Novinarstvom je počeo 

da se bavi 1957. godine u listu Krila armije, od 1961. do 1967. godine bio je dopisnik Radio Beograda iz Zadra. List 

Narodna armija počinje da ureĎuje 1967. godine.  

(UNS, 26.12.2011) 

  



 
Zaposleni na TV Avala prekinuli su emitovanje redovnog programa. Razlog za obustavu redovnih radnih aktivnosti i 

stupanje u štrajk je neisplaćivanje zarada zaposlenima. Do ovog trenutka stalno zaposlenima je isplaćen prvi deo 

julske zarade, a honorarcima junska plata, što znači da im se duguje četiri i po, odnosno pet zarada, navodi se u 

saopštenju potpisanom sa „Zaposleni TV Avala".  

(Beta, BizLife, RTS, blic.rs, UNS, 22.12.2012, Blic, Danas, NUNS, UNS, Pravda, Politika, Press, Alo!, 23.12.2011) 

 

UNS podrţava prekid emitovanja programa televizije Avala kojim zaposleni i honorarci u ovoj medijskoj kući 

protestuju zbog neisplaćivanja zarada. UNS od vlasnika TV Avala očekuje da u najskorijem roku isplati zaostale 

zarade.  

(UNS, 22.12.2011)  

 

NUNS izraţava solidarnost sa stalno zaposlenim i honorarnim saradnicima u televiziji Avala koji su prekinuli 

emitovanje programa. NUNS poziva vlasnika TV Avala da što pre odgovori na opravdane zahteve novinara i drugih 

medijskih radnika u ovoj medijskoj kući.  

(NUNS, 23. 12. 2011, Pravda, Kurir, 24.12.2011) 

 

Menadţment TV Avala saopštio je da u programu te televizije do daljeg neće biti emisija koje se realizuju uţivo. Dalje 

se navodi da su i vlasnici i UO upoznati sa situacijom u svim detaljima i da se očekuje da će nastala situacija veoma 

brzo biti rešena. Menadţment saopštava i da je „ironija da se ova situacija dešava u godini u kojoj je TV Avala 

ostvarila najbolje poslovne rezultate od osnivanja televizije i ojačala svoju reputaciju kod gledalaca". „Zato je ovo bio 

momenat u kome su poslovnu odluku o daljem funkcionisanju televizije morali da donesu vlasnici", zaključuje se u 

saopštenju.  

(rts.rs, 22.12.2011, Politika, 23.12.2011) 

 

Zaposleni u beogradskoj TV Avala, koji štrajkuju već sedam dana zbog neisplaćenih zarada nastavljaju štrajk, jer im 

se do sada nije obratio niko od vlasnika, niti je poznat stav Upravnog odbora o njihovim zahtevima. Oni su saopštili 

da će i dalje poštovati minimum procesa rada koji je dogovoren sa generalnom menadţerkom Bojanom Lekić.  

(Beta, Danas, NUNS, 29.12.2011) 

 

Predstavnici Štrajkačkog odbora TV Avale, imali su sastanak sa četvoro članova Upravnog odbora i vlasnicima ove 

TV stanice koja ima nacionalu frekvenciju. Tom prilikom im je predočeno da bi do 31. decembra mogli da dobiju jednu 

od četiri i po zaostale plate. Druga bi, navodno, bila isplaćena u januaru, a do aprila naredne godine mogla bi da se 

stabilizuje isplata. Dragana Čabarkapa, predsednica Sindikata novinara Srbije, rekla je da će sindikat pruţiti svu 

pomoć štrajkačima.  

(Politika, UNS, 30.12.2011) 

 

Predstavnici Samostalnog sindikata Radio Čačka i lokalnog lista Čačanski glas, izjavili su da im poslodavac već pola 

godine ne isplaćuje plate. „Od naredne godine ostajemo bez zdravstvenog osiguranja“, izjavio je novinar Radio 

Čačka, Aleksandar Maksimović, predsednik Samostalnog sindikata. Maksimović tvrdi da ih je više puta obmanuo 

poslodavac koji im je obećavao da će plate biti uredne. Istovremeno, novinari su ogorčeni stavom Agencije za 

privatizaciju koja štiti vlasnika medija koji očigledno krši ugovor o privatizaciji. Radio Čačak je privatizovan u 

decembru 2009. godine i zvanično ga je kupio tada osamnaestogodišnji gimnazijalac Miloš Bojović. Pre privatizacije 

list je solidno zaraĎivao, što je i danas slučaj. MeĎutim, najveći je problem što je poslovanje opterećeno kreditima.  

(Pravda, Press, Večernje Novosti - Srbija, UNS, NUNS, 22.12.2011) 

 

Emiteri su u oktobru ove godine napravili skoro deset puta manje prekršaja Zakona o oglašavanju u odnosu na isti 

period 2010, rečeno je Danasu u RRA. Prema njihovim podacima, televizije Pink, B92, oba kanala Radio-televizije 

Srbije, Avala, Prva i Hepi ukupno su u ovom periodu prekršili zakon 114 puta, dok je prethodne godine zabeleţeno 

čak 1.099 istih prekršaja. Jedini nacionalni emiter, prema podacima RRA, koji je napravio veći broj prekršaja prilikom 

oglašavanja u odnosu na prethodnu godinu je TV Avala, koja je oktobra 2010. imala šest kršenja zakona, dok se ove 

godine taj broj povećao na 15.  

(Danas, Politika, NUNS, RRA, 22.12.2011) 



 

Privatizacija i državni mediji 

 

Šeici iz Saudijske Arabije preko svog čoveka, Fahrudina Radončića, vlasnika Dnevnog avaza, nameravaju da kupe 

crnogorski list Pobjeda, a zainteresovani su i za medije u Srbiji, tvrdi izvor Kurira iz bosanskog drţavnog vrha. Njihov 

glavni cilj je širenje političkog i kulturnog uticaja na celom Balkanu. Radončić je bio jedan od ključnih igrača prilikom 

dovoĎenja TV Al Dţazira na Balkan. Njegov cilj je jasan - da za što manje novca kupi što više medija, a onda da 

otpusti „višak“ novinara i dovede svoje ljude iz Sarajeva da ureĎuju srpska glasila - tvrdi neimenovani izvor. Gostujući 

u emisiji „IzmeĎu dve vatre“ na B92, izvršni direktor Kurira Nebojša Rosić je još 14. decembra otkrio da vlasnik Avaza 

kreće u kupovinu medija po Balkanu.  

(Kurir, UNS, 30.12.2011) 

 

Asocijacija medija koja okuplja najveće izdavače u Srbiji, zatraţila je maksimalno poštovanje javnog interesa u 

procesu promene vlasničke strukture i što brţe otklanjanje sumnji o navodnim zakulisnim pokušajima prodaje, 

odnosno kupovine vlasničkih udela u Politici, Večernjim novostima i novosadskom Dnevniku.  

(Beta, NDNV, 30.12.2011) 

 

Privatizacijom lokalnih medija u Čačku i Gornjem Milanovcu, više od 40 novinara, fotoreportera, snimatelja pronašlo 

je uhlebljenje u drugim profesijama, a oni sa manje sreće u redakcijama drugih medija. „Takovske novine“, koje već 

pola decenije izlaze u Gornjem Milanovcu, verovatno su jedini svetao primer uspešne privatizacije lokalnog 

štampanog glasila. Pre pet godina konzorcijum radnika kupio je ovaj list za 199.000 dinara i uz sadašnju objektivnu 

ureĎivačku politiku uspešno drţe paţnju čitalaca.  

(Pravda, NUNS, 23.12.2011) 

 

Dok sam se borio za ţivot u bolnici, Lola i Zlatko Krmpotić su pokušavali da rasprodaju moju kompaniju, rekao Ţeljko 

Mitrović istraţnom sudiji. On je rekao i da ima pouzdane informacije da su oni pokušali da prodaju akcije i kompanije 

koje su u njegovom vlasništvu - kaţe izvor Kurira iz Palate pravde.  

(Kurir, NUNS, 24.12.2011) 

  



 
 

Ovu poslovnu godinu RATEL će završiti sa suficitom od nešto više od pet miliona evra. Taj novac se upućuje u 

budţet Srbije. Pre značajnog sniţavanja cena usluga Ratela, taj suficit je bio još veći i za prošlu godinu je iznosio 13 

miliona evra, kaţe dr Jovan Radunović, predsednik Upravnog odbora Ratela. Prošlogodišnji iznos uglavnom je 

upotrebljen za digitalizaciju televizije, oko devet miliona.  

(Danas, NUNS, 22.12.2011) 

 

Ministarstvo kulture, informisanja i informacionog društva je, dana 27.12.2011. godine, na Internet stranici Uprave za 

Digitalnu agendu (www.digitalnaagenda.gov.rs), obavestilo zainteresovanu javnost da se, iz tehničkih razloga, 

primena Pravilnika o radio opremi i telekomunikacionoj terminalnoj opremi odlaţe do 6. juna 2012. godine. Detalji na 

web stranici RATELa  

(RATEL, 29.12.2011) 

  

http://www.digitalnaagenda.gov.rs/


 
 

Ekspertski tim Nemačke organizacije za meĎunarodnu saradnju - GIZ SLS sa svojim partnerima pokrenuo je internet 

portal „Green Media Serbia“ (greenmediaserbia.rs), namenjen svim graĎanima koji ţele da se informišu o 

aktuelnostima iz oblasti ţivotne sredine. Sajt je takoĎe od velike koristi novinarima koji se bave temamama ekologije i 

ţivotne sredine. Izradi portala „Green Media Serbia“ prethodilo je pet seminara iz oblasti ţivotne sredine u periodu od 

oktobra 2010. godine do juna 2011. godine. Na seminarima je učestvovalo preko 70 novinara iz svih krajeva Srbije. 

Inicijatori odrţavanja ovih seminara bili su GIZ SLS i UNS, u saradnji sa Ministarstvom ţivotne sredine, rudarstva i 

prostornog planiranja, Stalnim konferencijama gradova i opština i Bells pokretom.  

(UNS, 29.12.2011) 

 

U 2012. godini graĎani Poţarevca i Kostolca dobili su još jednu lokalnu televiziju, treću po redu, pod nazivom TV 

0:12.Nova televizija, postavljena na temeljima nekadašnje TV Klub IN, za sada emituje samo eksperimentalni 

program preko SBB kablovskog operatera, a sa zvaničnim radom krenuće 9. januara. Producent nove televizije, 

Zoran Gavrilović, kaţe da je ona počela da radi nakon devet meseci opremanja i borbe za dobijanje TV signala. 

„Bavićemo se isključivo lokalnim temama i servisnim informacijama, jer to najviše zanima naše sugraĎane. Radićemo 

i reportaţe, na način koji do sada nije viĎen na našim lokalnim televizijama. Biće tu i političkih emisija i suočavanja 

političara, a svoje vreme u programu dobiće i obični ljudi koji imaju šta da kaţu“, rekao je urednik Petrović.  

(Večernje novosti, UNS, 04.01.2012) 

Digitalizacija 

 

Dr. Jovan Radulović, Predsednik Upravnog odbora RATELa, u izjavi za list Danas: „Osim u mreţu i opremu za 

digitalizaciju, svi graĎani koji imaju stare televizore potrebno je da uloţe od 20 do 30 evra za ureĎaje kojim se postiţe 

kvalitetna slika. Hrvatska je za to svim graĎanima davala vaučere od po 20 evra. U Hrvatskoj su završili digitalizaciju, 

a mi ne verujem da ćemo do 2015. godine. Sad su izbori, ne sme da se pipne ništa. Posao vodi ministarstvo koje je i 

osnovalo firmu Emisiona tehnika i veze“.  

(Danas, NUNS, 22.12.2011) 

Drţavna sekretarka za digitalnu agendu, Jasna Matić, izjavila je da će sledeće godine maksimalna paţnja biti 

posvećena digitalizaciji televizije i uvoĎenju elektronske uprave u još veći broj drţavnih organa, kako bi se graĎanima 

olakšale administrativne procedure. Proces digitalizacije ide relativno dobro, trenutno se obnavljaju predajnička 

mesta koja su u zaista lošem stanju, a uskoro će početi montaţa opreme, tako da će iduća godina biti ključna za 

prelazak sa analognog na digitalno emitovanje programa, kazala je Matić. Ona smatra da prelazak sa analognog na 

digitalni signal nekoliko dana ili nedelja pred izbore nije dobro rešenje.  

(Blic, 25.12.2011, Pregled, NUNS, 26.12.2011) 

 

Ostalo 

 

Kao i svake godine internet pretraţivač Krstarica objavila je rezultate istraţivanja na uzorku od 2,2 miliona posetilaca 

ovog pretraţivača i donosi pregled najtraţenijih pojmova na internetu. Već tri godine na prvom mestu je Fejsbuk, a 

odmah iza jesu kriza, kredit i kurs. Od štampe, tu je list Kurir, koji nije bio na listi prošle godine, a sada je najtraţenij i 

pojam od dnevnih listova. Pored njega tu su Press, Blic, Večernje novosti i Politika, a od ostalih medija Svet i RTS. 

Spisak najtraţenijih pojmova  

(Krstarica, MC, 26.12.2011)  

 
 Skraćenice - www.mc.rs/medijski-ambijent.2313.html#103915  

 Više o rubrikama biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima-skracenice-i-rubrike.2313.html  

 Arhiva biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima-arhiva.2355.html  

 Početna strana biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima.2210.html  

http://www.mc.rs/najtrazeniji-pojmovi-na-internetu-u-2011-godini.2858.html
http://www.mc.rs/medijski-ambijent.2313.html#103915
http://www.mc.rs/14-dana-u-medijima-skracenice-i-rubrike.2313.html
http://www.mc.rs/14-dana-u-medijima-arhiva.2355.html
http://www.mc.rs/14-dana-u-medijima.2210.html


 
 
„14 dana u medijima“ ureĎuju Marin i Goran Cetinić koje moţete kontaktirati putem mail adrese 
goran.cetinic@gmail.com. 

„14 dana u medijima“ predstavlja saţeti prikaz pisanja medija o situaciji u medijima. Nastao je sa ciljem da registruje 
informacije o medijima objavljene u prethodnih 14 dana u Srbiji, saţete tako da prenesu suštinu medijskih tekstova i 
grupisane u tematske celine. Urednici prenose vesti ne menjajući suštinu pisanja medija o medijima. Za čitaoce 
zainteresovane za kompletan objavljen tekst, navodi se izvor i datum objavljivanja. 

 

. 
Ovaj bilten vesti realizovan je zahvaljujući građanima SAD u okviru programa podrške medijima Američke agencije za međunarodni razvoj 
(USAID). Sadržaj biltena je isključiva odgovornost autora i ne predstavlja zvaničan stav USAID-a i IREX-a. 
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